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Afvalbanden landbouwbedrijven  -  Ophaling en verwerking

Afgedankte autobanden worden op landbouwbedrijven nuttig gebruikt voor het afdekken 
van ruwvoedersilo’s. De banden houden de plastic folie op zijn plaats. Echter op bepaalde 
bedrijven is er bijvoorbeeld in gevolge een bedrijfsherstructurering of stopzetting van het 
bedrijf een overtal van deze banden. Door blootstelling aan zonlicht degraderen die 
banden, waardoor soms staaldraden dreigen los te komen uit die banden. In dat geval is 
het nuttig dat ze vervangen worden door recentere exemplaren.

De Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij (OVAM) werkte samen met Recytyre 
(non profit beheersorganisme voor afvalbanden in België) en de landbouworganisaties 
(BB en ABS) een systeem uit voor inzameling en ruil van silobanden. Van november 
2012 tot eind december 2015 is het systeem ingesteld waarbij via een aanvraag bij de 
OVAM landbouwers voor de verwerking van deze afvalbanden een bijdrage krijgen. Die is 
beperkt tot 2/3 van de factuur, maar met een maximum van 0,97 euro (0,80 euro + 
21% btw) per band. De bijdrage is beperkt tot 500 banden per landbouwer. Daarnaast 
kan ook een vraag tot ruil gesteld worden. De afhandeling (ruil of ophaling) gebeurt dan 
door een van de door de OVAM erkende verwerkingsbedrijven.

Voorafgaand aan het instellen van dit systeem van verwijdering en ruil werd door de 
OVAM een enquête gedaan bij de landbouwers om een inventaris te maken van de 
afvalbanden op de landbouwbedrijven.

Een tussentijdse evaluatie voor het einde van het project is nuttig. Vandaar volgende 
vragen. 

1. Hoeveel afvalbanden werden geregistreerd in de OVAM enquête?

2. Hoeveel afvalbanden werden reeds verwerkt via het ophaalsysteem met Recytyre?

3. Hoeveel afvalbanden werden reeds geruild via het systeem van Recytyre?

4. Voldoet het ophaalsysteem aan de verwachtingen van de betrokken sectoren?

5. Is er in Wallonië een equivalent systeem opgezet? Kunnen we daar iets van leren?

6. Is er nood aan bijsturing van het systeem op het vlak van middelen of acties?



7. Wordt nu reeds nagedacht over of gewerkt aan een systeem voor na december 
2015?
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1. De OVAM voerde zelf geen enquête uit voorafgaand aan het instellen van de regeling 
voor afvoer en ruil van silobanden. In 2006 voerde Recytyre wel een enquête uit om 
een zicht te krijgen op de hoeveelheid en soorten afvalbanden in de  landbouwsector. 
Op basis van steekproeven werd berekend dat er 8.535.342 afvalbanden aanwezig 
zijn in de landbouwsector, waarvan 5.690.228 in Vlaanderen. Hierbij werd echter 
geen onderscheid gemaakt tussen de hoeveelheid banden die de landbouwers 
effectief willen afvoeren, en de hoeveelheid banden die nog in gebruik zijn voor het 
afdekken van de silo’s.   

2. Uit de facturen die Recytyre tot nu toe ontvangen heeft voor effectieve 
tegemoetkoming, blijkt dat er in totaal 415.046 banden werden afgevoerd.

3. De operatoren die deelnemen aan het inzamel- en ruilproject voor de silobanden, 
moeten jaarlijks aan Recytyre rapporteren over de aantallen banden die zij met 
landbouwers hebben geruild. In 2013 bedroeg dit aantal slechts 370 maar het 
systeem is ook pas in het najaar van 2013 gestart. Recytyre beschikt op dit moment 
nog niet over cijfers aangaande ruil in 2014. 

4. Op 23 oktober 2014 werd een evaluatievergadering gehouden met de betrokken 
partijen. De conclusie was positief: het systeem werkt goed.

5. In het Waalse Gewest werkt Recytyre samen met bepaalde intercommunales, 
provincies en gemeenten om inzamelacties voor silobanden te organiseren. Of er een 
systeem is en hoe het precies werkt verschilt in Wallonië dus naargelang de regio. 
Recytyre geeft aan dat zowel het systeem in Vlaanderen als de systemen in Wallonië 
goed werken. Door de verschillende aanpak is het echter zeer moeilijk om de Waalse 
systemen te vergelijken met het Vlaamse systeem.  

6. De huidige regeling loopt nog tot 31 december 2015. Naar verwachting zal 
uiteindelijk niet het volledige voorziene budget benut worden. In het huidige systeem 
kunnen de spelregels echter niet meer veranderd worden, aangezien dit een 
aanpassing, met bijhorende goedkeuringsprocedure, van de dadingsovereenkomst 
impliceert.

7. Zowel de OVAM als Recytyre zijn bereid om een verlenging van het systeem te 
voorzien na 2015. Ook Boerenbond is hiervoor vragende partij. De praktische 
uitwerking van deze verlenging zal in de loop van 2015 gebeuren, uiteraard in 
overleg tussen alle betrokken partijen.


